

# Herlev

Kommune

## Kildegårds skolen

Telefon

44 52 55 50

44 52 56 00

## Kildegårds skolens - Skolebestyrelsesmøde

|                                          |                                                                                                                                                                        |                                                |
|------------------------------------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|------------------------------------------------|
| <b>Mødeindkaldelse</b>                   | <b>Dato: 28/2 2023</b>                                                                                                                                                 | <b>Tid: 17:00-19:50 (valgmøde 20:00-21:00)</b> |
| <b>Mødested, afd.</b>                    | Vest                                                                                                                                                                   |                                                |
| <b>Forplejning</b>                       | Marie                                                                                                                                                                  |                                                |
| <b>Skolebestyrelsens medlemmer:</b>      | Marie Topp, Ask Josephsen, Lisbeth Hædersdal, Camilla Tvernø, Knud Frederiksen, Janne Petersson, Pia Larsen, Kristine Saabye Schandorph, Mathias Agtbøl, Ledion Osmani |                                                |
| <b>Kommunalbestyrelsens repræsentant</b> | Hanne Bjørn                                                                                                                                                            |                                                |
| <b>Tilstede</b>                          | Marie Topp, Ask Josephsen, Lisbeth Hædersdal, Camilla Tvernø, Knud Frederiksen, Kristine Saabye Schandorph, Mathias Agtbøl og Ask Josephsen                            |                                                |
| <b>Afbud</b>                             | Pia Larsen, Janne Petersson, Ledion Osmani,                                                                                                                            |                                                |
| <b>Ikke meldt afbud</b>                  |                                                                                                                                                                        |                                                |
| <b>Referent</b>                          | Persheng Jamour                                                                                                                                                        |                                                |
| <b>Ordstyrer</b>                         | Marie                                                                                                                                                                  |                                                |
| <b>Indbudte</b>                          |                                                                                                                                                                        |                                                |

## Dagsorden

1. Kl. 17:00 Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af mødeleder og ordstyrer 2
2. Kl. 17:05 Aftale om video efter mødet 2
3. Kl. 17:05 Meddelelser 2
4. Kl. 17:20 Kort orientering om valgmødet kl 20.00 2
5. Kl. 17:30 Ekstra møde i marts måned 2
6. Kl. 17:35 Regnskab 2022 og Budget 2023 3
7. Kl. 17:50 Princip for kommunikation - opsamling på medarbejdernes input 3
8. Kl. 18:45 Trivsel - drøftelse af konkrete tiltag 4
9. Kl. 19:30 Indkomne forslag 4
10. Justeringer i interne arbejdsgange i bestyrelsen 4
11. Næste møde 4
12. Evt. 4

## 1. Kl. 17:00 Godkendelse af referat fra seneste møde, samt godkendelse af mødeleder og ordstyrer

Referat: Godkendt.

## 2. Kl. 17:05 Aftale om video efter mødet

Lisbeth og Camilla laver video.

## 3. Kl. 17:05 Meddelelser

Elevråd:

- Der har været møde og der er valgt en næstformand.
- Det er besluttet at arbejde med flg punkter i prioriteret rækkefølge:
  - 7.klasserne skulle kunne gå i Netto. De skal komme med argumenter.
  - Bedre fællesarealer.
  - 9.klasserne ønsker mere indflydelse både ift undervisningen og klasselokalets indretning.
- Udfordringer ift fodboldbaner, udskoling ønsker at have en bane reserveret til udskoling.

Medarbejderrepræsentanter

- 0.klasser har optrådt.
- Vi afholder MGP for 1.-3. klasser.

Ledelse

- Vi er et samlet ledelsesteam
  - vi er i gang med opgavefordeling
- Fantastisk oplevelse med Danmarks indsamling, en fantastisk stemning. En god proces.
- Der skal søge om byggetilladelse mm ift. at bruge de penge vi har fået gennem Nordea Fonden. Ledelsen er i dialog med forvaltningen om det
- Vi havde en lærer som blev ansat 1. januar og sagde op ca. 2 uger efter. Stillingen er slået op, vi nå at ansætte en til maj.
- Der er ansat en leder i PPR, som lige pt er leder for vores plus-klasser, senere Nest klasser og derefter leder for mellemformer .
- Vi skal etablere 4 0.klasse i 23/24. Den ene på vest er en stor klasser og den anden en Nest klasse (16 elever). Klasserne på øst er mindre klasser.

Bestyrelsesformand

- Beskeden om de penge som vi har fået gennem Nordeafonden er kommet i Herlev bladet. Vi skal kvalificere den en plan vi har omkring det sum penge vi har modtaget fra Fonden. Vi har fastlagt en dato(29.marts kl.15:30) , hvor vi skal arbejde videre med planen omkring, hvordan pengene skal bruges.
- vi har skrevet i pressemeddelelse ift hvordan vi kan få penge til at arbejde med fællesarealer og udearealer for udskoling.

Skoleråd

- Der har været møde om overgang fra dagtilbud til skole. Der var kun få forældre til stede.
  - En fint oplæg.
  - Der bliver mindre besøgsdag. Det bliver 1 besøgsdag.
- Sammen om Skolen

- Der har været et møde om trivsel. Mange har været interesseret i to- lærer- ordning og have PPR tættere på.

Andet

#### 4. Kl. 17.20 Kort orientering om valgmødet kl 20.00

**Ansvarlig:** Jonas

**Baggrund:**

Der afholdes suppleringsvalg umiddelbart efter bestyrelsesmødet, og planen og indhold for mødet gennemgås derfor kort.

**Formål:**

Skolebestyrelsen:

- Orienteres om suppleringsvalget, som afholdes efter mødet, herunder eventuelle kandidater, proces mv.

**Referat:**

Der er to forældre som er interesseret. Planen i dag er at vi sidder online, så vi kan sige og fortælle noget. Hvis de kan blive enige så laver vi ikke et valg, hvis ikke så udskriver vi et valgt.

#### 5. Kl. 17.30 Ekstra møde i marts måned

**Ansvarlig:** Jonas og Marie

**Baggrund:**

I den oprindelige mødeplan fremgår ikke et møde for marts måned, men for at opnå fremdrift i bestyrelsens arbejde, planlægges et møde i marts.

**Formål:**

Skolebestyrelsen:

- beslutte mødedato for bestyrelsesmøde i marts.

**Referat:**

Den 21. marts 17:00-20:00.

Mødet i juni rykkes til den 15. juni kl. 17:00-20:00.

#### 6. Kl. 17:35 Regnskab 2022 og Budget 2023

**Ansvarlig:** Jonas

**Baggrund:**

Regnskabet for 2022 er ved at være afsluttet, og Skolebestyrelsen skal orienteres herom.

Bestyrelsen skal godkende budgettet for 2023, hvilket først sker på næste møde, da skolen fortsat afventer et endeligt startbudget for 2023.

#### **Formål:**

Skolebestyrelsen:

- Orienteres om regnskabet for 2022
- Orienteres om og drøfter foreløbig viden om budget 2023

#### **Referat:**

Der er hverken et regnskab eller budget i dag. Budgettet for 2022: vi går med et merforbrug, hvilket er inden for grænsen som er på 3%. Indsats og ændringer har kostet skolen. I forhold til inklusion har det været svært at dække inklusionsopgaven med uddannet personale. Vi bruger pengene på at børn ikke havner i specialiseret tilbud. Desuden er der blevet brugt flere penge på det specialiseringsområde.

Budgettet for 2023/kommende budgetår er ikke klar endnu. Det som rammer os er at børnetallet i SFO er faldet, derfor er budgettet også mindre. Vi har gjort det, at vi bruger pædagoger på vores forskellige indsatser for at fastholde nogle pædagoger og at flytte kompetencerne til vores forskellige indsatser f. eks inklusion, plus- gruppe eller Nest. Det betyder at vi ikke behøver at afskedige nogen.

## **7. Kl. 17:50 Princip for kommunikation - opsamling på medarbejdernes input**

**Ansvarlig:** Marie og Ask

#### **Baggrund:**

Medarbejderne har før vinterferien givet input til, hvad der kendetegner hhv. god og udfordrende dialog mellem skole og hjem. Der er kommet rigtig mange gode input og ideer - tak for indsatsen til medarbejderne. Disse input skal indarbejdes i "Princip for kommunikation", og der skal tages stilling til, hvordan princippet skal afsluttes og implementeres.

#### **Formål:**

Skolebestyrelsen

- Orienteres om opsamling på pointer fra medarbejdere og drøfter hvordan det indarbejdes i princippet.
- Drøfter, hvordan princippet implementeres, og hvilken rolle hhv. ledelse, medarbejdere, elever, forældre og bestyrelse skal have i den forbindelse.

**Bilag:** [https://drive.google.com/drive/folders/18NIXU2BG5sqZBeMMdKqjgkOgl1zGFAPy?usp=share\\_link](https://drive.google.com/drive/folders/18NIXU2BG5sqZBeMMdKqjgkOgl1zGFAPy?usp=share_link)

#### **Referat:**

Gennemgang af udkastet til principper for kommunikation, herunder også en gennemgang af forskellige udsagn fra personalet, børn og forældre.

Skolen/ledelsen ser på princippet inden næste møde og bestyrelsen gennemskriver det, så det kan endeligt godkendes til marts.

## **8. Kl. 18:45 Trivsel - drøftelse af konkrete tiltag**

**Ansvarlig:** Jonas og Marie

#### **Baggrund:**

Som opfølgning på bestyrelsens tilsyn med Trivsel på bestyrelsesmødet i december, er der behov for at drøfte konkrete tiltag til at fremme trivslen på skolen. Det er væsentligt at elever, medarbejdere, ledelse og bestyrelse arbejder i samme retning, herunder skal bestyrelsens arbejde med nye principper understøtte et stærkt trivselsarbejde på skolen. Bestyrelsen har igangsat et arbejde med et princip der kan understøtte trivselsarbejdet, men vil med drøftelsen her understrege vigtigheden af, at trivslen må og skal være et primært fokus på skolen nu og her, parallelt med bestyrelsens fastsættelse af principper.

#### **Formål:**

Skolebestyrelsen

- Drøfter konkrete forslag til tiltag fra hhv. ledelsen og bestyrelsen
- Drøfter, hvordan bestyrelsens ønske om at få sat trivslen på dagsordenen bedst muligt understøttes i arbejdet med principper.

#### **Referat:**

Mathias holder et oplæg om elevtrivsel:

- Elevinddragelse.
- Aktiv undervisning, mere læring gennem bevægelse.
- Tryghed i klassen f eks tryk ved fast lærer både i relation og undervisning.
- Tryghed blandt klassekammeraterne.
- Trivselsdag skal være noget man gør hele året og ikke kun på en bestemt dag eller uge.
- Fokus på børn/elever med særlige behov så der er ressourcer for de børn/elever.

Vi skal se på principper og hvad vil vi gerne understøtte som bestyrelse.

Snak om principperne, hvilke principperne kunne vi udarbejde? Der bliver talt om elevinddragelsen og indsats. Det aftales, at forældrerepræsentanterne inden næste møde ser på, hvordan vi bedst muligt kan tage næste skridt i forhold til trivsel.

## **9. Kl. 19:30 Indkomne forslag**

**Ansvarlig:**

**Følgende forslag er modtaget:**

**Formål:**

Skolebestyrelsen drøfter forslagene, herunder om og hvordan der arbejdes videre med dem.

**Referat:**

Ingen indkomne forslag

## **10. Justeringer i interne arbejdsgange i bestyrelsen**

### **11. Næste møde**

- Se på princip for kommunikation til næste møde, så det kan endeligt vedtages.
- Hvordan kan bestyrelsen arbejde videre med trivsel blandt andet ud fra Mathias' oplæg. (se punkt 8)
- Næste møde er på Øst.

**12.Evt.**